
Algemene beschouwingen 2023

De coalitie heeft een enthousiaste en ambitieuze start 
gemaakt met het collegeprogramma “Bouwen op een gezond 
fundament”. Nu de coalitie feitelijk een jaar aan het werk is, 
oogt het bouwwerk rommelig,  zijn er toch heel wat zwakke 
plekken en scheurtjes in het bouwwerk zichtbaar en  kun je 
constateren dat de coalitie nog steeds bezig is hortend en 
stotend op gang te  komen. 

Ook kun je constateren dat met het realiseren  van de 
ambities van het coalitie programma nog nauwelijks een 
begin gemaakt is. 

Het college kenmerkt zich tot nu toe door fouten in de 
raadstukken, ontbreken van documenten en zelfs 
teruggetrokken voorstellen.  

Veel en grote ambities in het coalitie accoord. Tot nu toe is 
papier geduldig en de praktijk weerbarstig.

Het is nu al voorspelbaar dat de grote ambities met 
woningbouw niet gehaald kunnen worden. Voor een deel zal 
het liggen aan de hectische periode, stijging van de rente, 
stijging van de bouwkosten. Voor een ander deel ligt het aan 



de het uitleveren van de bouwprojecten aan 
projectontwikkelaars die immers andere  ambities hebben 
dan bijdragen aan het oplossen van de woningnood. Voor 
projectontwikkelaars is de woningnood verworden tot een 
verdienmodel, waardoor bouwen voor lagere inkomens de 
komende periode meer en meer onder druk zal komen.

Goedkoop bouwen is geen speerpunt van deze coalitie. De 30 
tot 40% sociale bouw sluit aan bij de landelijke lijn. 
Onvoldoende aandacht is er voor het gegeven dat deze 
30/40% een ondergrens is en door dit college blijkbaar als 
bovengrens beschouwd wordt. 

Er zijn de afgelopen paar jaar tal van bijeenkomsten geweest 
waarin de mogelijkheden van goedkoper beschikbaar krijgen 
van koopwoningen besproken werden. Geconcludeerd moet 
worden dat ook deze coalitie, even als de vorige coalitie, geen
vinger uitgestoken heeft om goedkopere koop mogelijk te 
maken. De door de SP 2 jaar geleden ingediende motie om 
zelf bouwen te stimuleren en gedeeld eigendom, deel 
erfpacht, uitgestelde grond koop e.d. te onderzoeken is niet 
uitgevoerd.

De coalitie laat zich overigens verder ook weinig gelegen 
liggen aan de grote problemen van mensen met een 
minimum uitkeringen. Mooie woorden zijn er genoeg. “Wij 
voeren een  ruimhartig minimabeleid” zo staat er in de 
kadernota. Kijk je naar de praktijk is dat wel heel mooi 
verwoord, maar ook heel krenterig. In het kader van 
harmoniseren worden de percentages gelijk getrokken, lees 
verlaagd. Ook als je naar cijfers kijkt, zie je waar de  



prioriteiten van dit college liggen: in de begroting wordt 
85.000 euro extra uitgetrokken voor het minimum beleid. 
Voor een projectleider Energy en Healthcampus/Seed Valley 
wordt 150.000 euro uitgetrokken. 

Juni 2022 kondigde de wethouder een aanpassing van het 
minimumbeleid aan, voorlopig is de presentatie van dit beleid
uitgesteld tot oktober 2023.

Er is dus niets ruimhartigs aan dit beleid en heeft geen enkele 
prioriteit. Daar waar veel gemeenten om ons heen al dan niet 
tijdelijk de percentages om in aanmerking te komen tot 130% 
en hoger opgetrokken hebben, verlaagt Schagen deze 
percentages. En dan hebben we het nog maar niet over de 
drempels die inwoners ervaren bij het aanvragen van de 
ondersteuning. 

Voor de energiearmoede kiest het college voor maatwerk, het
blijft volstrekt onduidelijk wat dat inhoudt.

Wat de SP ook opvalt en schrijnend vindt, is het ontbreken 
van enige visie op de jongerenproblematiek. Enerzijds is er 
overlast door jongeren. Ook worden de berichten over de 
mentale problemen van jongeren en depressie steeds 
grimmiger. Overigens lijken er signalen te zijn, dat de 
oorzaken van de mentale problemen voor een groot deel hun 
oorzaak vinden in het drugs en middelen gebruik.  

Ook het ouderenbeleid ontbreekt. Geen woord hierover en 
geen geld. Er is een werkgroep actief voor een beleid op wat 
langere termijn,  terwijl nu bij veel ouderen al sprake is van 
eenzaamheid, verwaarlozing en armoede. Nog afgezien van 



het grote tekort aan seniorenhuisvesting waar tot nu toe ook 
geen enkele actie op ondernomen wordt.

Wat opvalt is de obsessie van de coalitie voor sport. Ook de 
SP vindt sport en bewegen essentieel voor het welzijn van 
mensen en de ontwikkeling van jongeren. Maar de bedragen 
die voor de toekomstige ontwikkelingen op sportpark 
Groenoord gereserveerd worden, staan in geen enkele 
verhouding meer met armoedebeleid, jongerenbeleid, 
cultuur en seniorenbeleid. Groenoord begonnen als leuk 
initiatief van een paar sporters, gaat een molensteen om de 
nek van de gemeente worden. Terwijl nu al duidelijk is dat de 
verenigingen de stijgende lasten die met ontwikkelen van 
deze campus samenhangen niet zullen kunnen en willen 
dragen. 

De situatie rondom de gemeentelijke organisatie vindt de SP 
ronduit zorgelijk. Een ziekteverzuim van ruim 10% is een 
signaal dat er binnen de gemeentelijke organisatie nog steeds 
iets grondig mis is. 

Regelmatig wordt de vraag gesteld of de gemeente wel grip 
heeft: grip op de financiën, grip op (grote) projecten en grip 
op de eigen organisatie. De vraag is hoe lang je als college nog
weg komt met overschrijdingen  toeschrijven aan het 
personeelstekort, de inflatie en de stijging van de 
bouwkosten. Inmiddels is overigens  duidelijk dat het 
inflatiepercentage aanzienlijk lager is dan CPB publiceerde 
door een foute rekenmethode.  

Een ziekteverzuim van ruim 10% duidt op bijzonder ernstige 
onderliggende organisatie problematiek. Dat kan niet 



weggepoetst worde met verwijzen naar de werkdruk. 
Ondanks alle ingrepen, goede bedoelingen en optimisme 
kraakt en piept het gemeentelijk apparaat in zijn voegen. 

We zijn bijzonder content met de verhoging van de 
toeristenbelasting tot  2,00 euro.  Het had van de SP zelfs nog 
wel wat meer mogen zijn. Een week met vier persoenen in 
een bungalow kost nu 56,00 aan toeristenbelasting per week. 
Dat staat natuurlijk in geen enkele verhouding met  
huurprijzen tot boven de 1500 euro per week. Er is geen 
toerist die om die 56 euro zal wegblijven.

Het college heeft het voornemen om een toeristisch 
recreatieve visie te ontwikkelen. De SP is daar content mee en
wil dat niet alleen de recreatiesector, maar vooral ook 
inwoners en dorpsraden bij het ontwikkelen betrokken 
worden. 

De ontwikkelingen in de recreatiesector (steeds meer 
omzetten van kampeerplekken naar bungalows) jagen de 
toerist met de kleine beurs de gemeente uit. Als deze 
ontwikkeling doorzet, zal dat grote gevolgen hebben voor het 
soort toerisme in Schagen. De SP verwacht van het college 
dat er duidelijke standpunten en maatregelen komen om deze
ontwikkeling te kanaliseren.

Duurzaamheid is van essentieel belang. Het is dan ook 
uitermate positief dat dit één van de speerpunten van het 
college is. Wel zie je in de uitvoering soms onlogische  kanten.
Zonnepanelen op daken worden gestimuleerd , terwijl door 



de netgongestie in bepaalde wijken de zonnepanelen de helft 
van de dag uitgeschakeld worden, omdat er overbelasting op 
het net dreigt. Het zou een goede zaak zijn om in de 
voorlichting en bij het stimuleren van zonnepanelen ook 
duidelijk aan te geven wat de prognose wat betreft terug 
levering van stroom is.

De SP is kritisch op de ambities en het realiseren van de 
ambities door het college. Tegelijkertijd realiseert de SP zich 
dat dit college  onder moeilijke omstandigheden de doelen zal
moeten realiseren. Vooral het  afgelopen jaar was complex op
vele fronten. We hopen dat de coalitie het horten en stoten 
achter zich kan laten en het bouwen op een stevig fundament
echt kan gaan beginnen.

Schagen, 2 juli 2023

SP fractie

Wim Rijnders


